
Protokół Nr 21/2012 
z posiedzenia XXI Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia  28  sierpnia   2012 roku 
 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14.02. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XX posiedzenia Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 

szkolnego 2012-2013. 
8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2012 r.  
9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami oraz 

przedstawienie metod i sposobu naliczania opłat za odpady komunalne. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na  

2012 r. .    
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

      Gminy Obryte . 
12. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Obryte na okręgi wyborcze, 
      ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
      okręgu wyborczym. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/3/2010 Rady Gminy  
      Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r.  w sprawie powołania Przewodniczących  
      stałych Komisji Rady Gminy. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

   15. Wolne wnioski i informacje. 
   16.  Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad . 
 
Otwarcia posiedzenia XXI Sesji Rady Gminy  dokonał Pan Krzysztof  Oleksa  –  
Przewodniczący Rady Gminy  Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu . 
Następnie Przewodniczący Rady  Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 
14 radnych obecnych jest 12, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
P.Przew.RG – porządek obrad wszyscy radni otrzymali. Proszę o zgłaszanie uwag 
lub zmian do proponowanego porządku obrad . 
Uwag ani propozycji zmian nie zgłoszono. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych (100% obecnych). 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z  XX posiedzenia Sesji. 
 
P.Przew.RG – protokół z XX posiedzenia Sesji był wyłożony  do wglądu.  
Uwag nie wniesiono , propozycji zmian również. 
Za przyjęciem protokołu z  XX  posiedzenia Sesji  głosowało 12 radnych (100% 
obecnych). 
Protokół z XX  posiedzenia Sesji Rady Gminy został przyjęty . 
 
Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie zgłoszono zapytań ani interpelacji. 
 
Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu Panu Wójtowi. 
 
P.Wójt – Szanowni Państwo! Przedstawię sprawozdanie za okres od 6 czerwca do 
dnia dzisiejszego. Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, to :  
1) zakończono remont domu kultury we wsi Sadykierz, jutro godz. 10.00 
przystępujemy do odbioru końcowego tego zadania, termin był do 31 sierpnia .Były 
tam pewne nieścisłości, bo w kosztorysie,  który z wnioskiem był złożony nie było 
ujęte część prac a wynikły w trakcie realizacji . Na bieżąco z firmą BUDOMUR 
wyjaśnialiśmy i dodatkowych robót jest za 50.721 zł netto. Zwróciliśmy się z 
wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego o ujęcie w dofinansowaniu tej kwoty . Z 
ostatniego pisma wynika, że jest to ujęte . Nie będzie ujęta nawierzchnia drogi 
żwirowej i zadaszenie na pojemniki śmieciowe. Koszt ogólny w przetargu 338.919 zł. 
Dofinansowania było 248.000 zł a z tym aneksem będzie trochę więcej 
dofinansowanie. 
2) zakończono i rozliczono remont dachu na WDK-u w Obrytem , 
3) sprawa się skomplikowała z drogą Psary Nowiny , był wykonany plan 
zagospodarowania przestrzennego i szerokość drogi jest trochę inaczej . Teraz 
wprowadzimy procedurę powtórzeniową dot. opracowania planu 
zagospodarowania  przestrzennego tej działki . Byłem w Nadleśnictwie w Pułtusku, 
pewne uzgodnienia już mamy , będziemy dalej uzgadniać ten plan. 
4) w ub. roku nie było wykonane odrestaurowanie rowu we wsi Wielgolas, 
przeznaczyliśmy w budżecie na to 10.000 zł , na dzień dzisiejszy praktycznie ten rów 
jest wykonany , 
5) zamontowaliśmy 11 mostków, otrzymaliśmy nieodpłatnie kamionkowe 
przepusty, na tym zakończymy wymianę przepustów, bo już nie mamy środków w 
budżecie na te cele. 
6) sposobem gospodarczym naprawialiśmy nawierzchnie dróg gminnych w 
najbardziej newralgicznych miejscach, równiarka jest sprawna na dzień dzisiejszy, 
7) trwają zaawansowane prace przy projekcie Sali gimnastycznej w Obrytem , był 
ogłoszony przetarg i wygrała firma z Gliwic za kwotę 45.000 zł. Był u mnie 
projektant, nanieśliśmy pewne poprawki odnośnie konstrukcji dachu na bardziej 
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nowoczesną technologię jak również podłoża płyty podłogi i umiejscowienia miejsc 
widokowych dla widzów , żeby to było po najdłuższej ścianie. 
W dniu 25 lipca 2012 odbyło się zebranie z mieszkańcami wsi Sadykierz i Płusy , 
poruszyliśmy sprawy funkcjonowania czy też przeznaczenia budynku szkoły w 
Sadykrzu. Było ok. 20 osób. W naszej ewidencji figuruje tylko działka, nie ma 
natomiast żadnego budynku. Musimy nanieść ten budynek i ponieść koszty 
geodezyjne, bo ten budynek nie istniał na tej działce. Działka ma powierzchnię 1,88 
ha . Spotkanie prowadziłem w tym kontekście, że złożony jest wniosek o 
dofinansowanie na sieć kanalizacyjną w Sadykrzu i został zaakceptowany 
pozytywnie, być może we wrześniu będziemy wezwani do podpisania umowy. 
Gminę nie stać na sfinansowanie tego zadania, bo koszt kosztorysowy to 2,8 mln 
zł(może na wyrost) . Rozmawiałem z mieszkańcami o zbyciu tej nieruchomości, 
mieszkańcy wsi Sadykierz nic nie mówili, a jedna mieszkanka wsi Płusy stwierdziła, 
że sieć jest planowana w Sadykrzu a budynek szkoły jest we wsi Płusy. Jeżeli dojdzie 
do podpisania umowy, to zrobimy ponowne spotkanie i będziemy z mieszkańcami 
rozmawiać. 
8) działka po byłym SKR w Obrytem została sprzedana za niecałe 150.000 zł , nowy 
nabywca przystąpił do porządkowania terenu, wystąpił do nas o warunki 
zabudowy, 
9) działka w Obrytem za WDK-iem została sprzedana za kwotę 20.650 zł , 
10) nie sprzedaliśmy działki w Sokołowie, jeszcze raz ogłosimy przetarg na tą 
działkę, kwoty nie zmniejszaliśmy. 
11) przejęliśmy teren po komisariacie policji w Obrytem, więc zleciłem opracowanie 
zagospodarowania tego terenu i budynku , 
12) sprawa dróg powiatowych – na stronie internetowej gminy zamieściliśmy mapkę 
gminy z podziałem na drogi gminne i powiatowe, ponieważ cały czas są interwencje 
w sprawach dróg, szczególnie powiatowych. Najlepiej wszystko do Wójta. Ja od 
swoich dróg nie uciekam. Na wiosnę posprzątałem drogi powiatowe i wyciąłem 
część krzaków. Trochę teraz poprawili te drogi, bo poprosiłem na rozmowę 
dyrektora dróg powiatowych u starosty. Co najmniej 2 pisma wysłaliśmy o naprawę 
nawierzchni asfaltowych jak również wycięcie krzaków z poboczy. Ten problem 
występuje w całym powiecie, rejon dróg słabo funkcjonuje, stan dróg pogorszył się. 
Zwracałem się do radnych, szczególnie radnych opozycyjnych, żeby o te drogi 
powiatowe interweniowali  do radnego powiatowego. Wybraliśmy radnego 
powiatowego nie po to, żeby brał dietę i jeździł do powiatu, tylko w naszych 
sprawach. Przez te 2 lata praktycznie żadnej jego reakcji, daję to pod rozwagę 
Państwu. Rola radnego powiatowego jest taka, żeby dbać o tą gminę czy kocha Wójta 
czy nie, przynajmniej dbać o tą część swoich wyborców. 
13) temat oświaty będę omawiał dokładnie, ale wiadomo że jest to temat bardzo 
poważny, podjęliśmy pewne reorganizacje , jak będziemy projekt budżetu robić, to 
zobaczymy jakie to nam oszczędności dało i żeby nie likwidować tych szkół. Dlatego 
zwracamy się do osób , którzy prowadzą ZOL-e czy inne placówki z myślą o tym, 
żeby niektóre placówki oświatowe przeznaczyć pod inną działalność, żeby 
partycypowali w kosztach utrzymania , jak również na pewno kilka osób znalazłoby 
pracę. Stan zatrudnienia jest tragiczny na terenie naszej gminy. Chodzą jakieś osoby 
po Gródku , że Wójt będzie szkołę likwidował. Ta szkołę w Grodku to my żeśmy 
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utrzymali, bo poprzednicy mieli taki zamiar, że szkoły w Gródku do tej pory by nie 
było. Jest najdroższa w utrzymaniu i nieekonomiczna. Zrobiliśmy reorganizację i 
zobaczymy co będzie dalej, ale nie wierzcie w to, że ktoś będzie szkołę likwidował. 
14) w kwietniu złożyliśmy wniosek o dofinansowanie remontu strażnicy w Grodku i 
dokończenie w Psarach ale jest pod kreską. Najprawdopodobniej ma być druga pula 
, więc ten remont remiz wejdzie w następnym roku. 
15) złożyłem wniosek o dofinansowanie organizacji dożynek i imprezy ku czci 
poległym żołnierzom w Zambskach Kościelnych , wniosek został załatwiony 
pozytywnie, ale na dzień dzisiejszy nie ma umowy podpisanej (na dożynki było ok. 
30.000 zł i ok. 20.000 zł na Zambski), więc nie chciałem w to wchodzić w tym roku. 
Dzwoniliśmy w tej sprawie i wiemy już, że te środki można będzie wykorzystać w 
przyszłym roku. W tym roku robimy dożynki sposobem gospodarczym w niedzielę 
2 września w Sadykrzu. W Zambskach bardziej organizacją imprezy zajmuje się Pan 
Jaskulski i ksiądz proboszcz z Zambsk niż gmina. Zapraszam wszystkich serdecznie 
na ta imprezę, będzie ciekawy program (pokazy walk, przelot samolotem). 
Wszystkich zapraszam na dożynki w Sadykrzu w niedzielę 2 września 2012 . 
Początek uroczystości o godz. 11.30  - rozpoczną się mszą Sw. Wszystko będzie 
działo się przy remizie, będzie poświęcenie i przecięcie wstęgi Gminnego Domu 
Kultury we wsi Sadykierz. 
Godz.14.20 – na posiedzenie sesji przybył radny Tadeusz Skoczylas – stan radnych 
zwiększył się do 13 osób. 
P.Łach – Wójt sam mnie wywołuje do zabrania głosu mówiąc, że ktoś chodzi po 
Gródku , że będzie szkoła likwidowana we wsi. Są sołtysi z Gródka, niech powiedzą, 
czy cos takiego słyszeli. To jest nieprawda. 
P.Wójt – dlaczego Pan wstał i mówi o tym. 
P.Łach – bo jestem radnym Gródka. Druga sprawa, że poprzednicy chcieli 
zlikwidować szkołę w Gródku. Był pan przecież radnym i czy ktoś słyszał choć raz 
jakiś głos w sprawie likwidacji szkoły w Gródku. Ja sobie nie przypominam, nie było 
czegoś takiego mówione. 
P.Wójt – jeżeli macie prawdę, przychodźcie do mnie. Jeżdżę po wsiach i często 
spotykam się z mieszkańcami gminy , którzy opowiadają mi , że  właśnie takie 
rzeczy się mówi we wsi. Jak tylko przyszedłem do tej gminy, to część pracowników 
przyszła do mnie i powiedzieli, że szkoła w Gródku i w Psarach miały być 
zlikwidowane. 
P.Łach – ta likwidacja to nie jest 5-6 lat do tyłu , tylko chodzi o dawniejsze czasy. 
P.Wójt – ile ja bym się cofał, to dotyczy tej kadencji. 
P.Borczyński – trzeba powołać komisję śledczą i ustalić kto mówi prawdę. 
P.Postek – sprawa przepustów w Obryte, dobrze, że ta sprawa ruszyła, ale te 
założone przepusty są trochę za wąskie. Muszą być co najmniej 4m. 
P.Wójt – może trochę za mocno oszczędzamy. 
 
 
Ad.6. Ocena funkcjonowania Ośrodków Zdrowia na terenie gminy. 
 
P.Przew.RG – byli powiadomieni Kierownicy Ośrodków Zdrowia , żeby przybyli na 
dzisiejszą sesję i przedstawili sprawozdanie z działalności ośrodków. Nikt się nie 
pojawił i żadne pismo nie dotarło w tej sprawie. Tego punktu omawiać nie 
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będziemy. Może na następną sesje zwrócę się na piśmie, żeby tu przybyli i 
przekazali, jak funkcjonują te ośrodki zdrowia. 
 
Ad.7. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2012-2013. 
P.Przew.RG – chcę wyjaśnić, że nie ma dyrektorów szkół na dzisiejszej sesji, 
ponieważ są na szkoleniu w dniu wczorajszym i dzisiejszym. Złożyli jednak 
sprawozdania do Pana Wójta, więc zostaną przedstawione Państwu. 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – umowa na dowóz dzieci obowiązywała tylko na jeden rok szkolny, więc 
musieliśmy ogłosić przetarg na dowóz dzieci , przetarg się odbył . Wygrał Pan 
Wóltański za kwotę 180.000 zł na 2 lata. Ubiegły rok kosztował nas 101.000 zł na rok 
szkolny, teraz jest na 2 lata , jeszcze bardziej oszczędnie i tu Pan radny Wiśniewski 
pytał o to, więc na samych dowozach zaoszczędziliśmy około 100.000 zł. Autobusy 
są 60-osobowe, firma miejscowa, jak zatrudni to mieszkańców naszej gminy. 
Jeżeli chodzi o przygotowanie placówek oświatowych : 

1) były drobne naprawy remontowo-malarskie, 
2) w SP Psary odpadły płytki ze schodów, z cokołów, jednak najważniejszy 

problem to taki , że się porozsychały się deski szalunkowe, farba odpada. 
Gwarancja na ten remont jeszcze jest ważna, pisaliśmy do tego wykonawcy w 
ub. roku, w tym również napisaliśmy pismo, żeby się zgłosił. Do dnia 
dzisiejszego się nie zgłosił. Została kwota należytego zabezpieczenia 1.400 zł, 
więc za tą kwotę te poprawki porobiliśmy. 

3) w SP Zambski też były uzupełniane płytki na tarasach sposobem 
gospodarczym, 

4) w ZPO w Obrytem położyliśmy ok. 200 m kostki brukowej, część kostki była 
już, od 2 lat leżała na placu, resztę dokupiliśmy i jest to już ukończone. 

5) w SP Gródek i Sokołowo były drobne ubytki malarsko-tynkarskie i małe 
remonty. 

 
P.Osęka – w ramach gwarancji, żeby firma poprawiła remizę w Sokołowie. 
P.Wójt – temat przyjmuję do realizacji. 
P.Borczyński – chciałbym się dowiedzieć, ile jest w tym roku szkolnym dzieci i 
nauczycieli w naszej gminie. 
P.Przew.RG – będzie sprawozdanie z działalności szkół pod koniec października i 
wtedy przedstawimy taką informację. 
 
Ad.8. Ocena wykonania budżetu gminy  za I półrocze 2012 r.  
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik przedstawiła część opisową do informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy  Obryte za pierwsze półrocze 2012 r. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
P.Przew.RG – pan mecenas mówi, że nie trzeba tego głosować, ponieważ jest to tylko 
informacja. 
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Ad.9. Informacja z realizacji zadań w zakresie gospodarki nieczystościami oraz 
przedstawienie metod i sposobu naliczania opłat za odpady komunalne. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Dyga T. – co roku ten temat powraca na sesję. Odpady stałe odbierają z naszej 
gminy 2 firmy z Ostrołęki i Makowa. Firma z Ostrołęki ma zawartych umów ok. 570, 
natomiast firma z Makowa ok. 340 umów tj. razem 916 czyli ok. 84% wszystkich 
posesji. Mamy więc ok. 16% posesji, którzy nie mają koszy na śmieci i nie wiadomo, 
co z tymi śmieciami robią. Ogółem te firmy odebrały z naszej gminy 302 tony 
odpadów mieszanych i 16 ton odpadów wysegregowanych. Jest problem ze 
śmieciami na terenie działek rekreacyjnych, firma z Ostrołęki utworzyła punkt 
sprzedaży worków w Zambskach u Pani Burawskiej. Sumienni letnicy przyjeżdżają i 
te worki kupują, w cenie zakupu worka jest odbiór tych śmieci. Jednak nie wszyscy 
tak robią, dlatego część śmieci później leży po lasach, rowach, na drogach. 
Jeżeli chodzi o odpady ciekłe, to jest firma z Pułtuska, która ma decyzję Wójta na 
odbiór odpadów ciekłych. Obryte, Psary i Gródek Rządowy są skanalizowane. W 
Psarach przyjęto 9.100 m3 ścieków, w Gródku 11.600 m3 a w oczyszczalni przy DPS 
Obryte 80.890 m3 ścieków. W Obrytem występuje duży problem , bo jest nieszczelna 
ta sieć kanalizacyjna. Wody opadowe trafiają do urządzeń kanalizacyjnych. Jest 
opracowana koncepcja uszczelniania tej kanalizacji w Obrytem oraz jest sporządzony 
kosztorys inwestorski na 25 studzienek. Czekamy na nabór wniosków na tego typu 
zadania. Jeżeli chodzi o inwestycje dot. kanalizacji to jest złożony wniosek o dotacje 
na budowę sieci kanalizacyjnej we wsi Sadykierz, mamy tez pozwolenie na budowę 
oczyszczalni ścieków w Zambskach Starych , do której w przyszłości planuje się 
dostarczyć ścieki ze wsi Zambski Kościelne i Zambski Stare a w następnym etapie ze 
wsi Kalinowo i Gostkowo. 
Teraz powiem kilka słów na temat tej reformy śmieciowej.  Od 1 lipca 2013 roku 
wejdzie w życie nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach . 
W myśl tej ustawy gmina została zobowiązana do objęcia wszystkich właścicieli  
nieruchomości zamieszkałych  na jej terenie systemem gospodarowania odpadami 
komunalnymi oraz możliwość włączenia do tego sytemu właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych , a wytwarzających odpady komunalne to jest : sklepy, firmy, 
szkoły cmentarze , a przede wszystkim domki rekreacyjne których na terenie naszej 
gminy jest ponad 550 sztuk .Jeżeli by Rada Gminy nie przyjęła do tego nowego 
systemu odpadami  nieruchomości niezamieszkałych , to by oni pozostali na 
zasadach starego systemu czyli umowy cywilne z Firmami jak do tej pory. 
Praktycznie Rada Gminy  musi podjąć min. 6 uchwał  w sprawie wprowadzenia tej 
reformy śmieciowej, w terminie najpóźniej do 31.12.2012 r.  a następnie Urząd  
Gminy po wyliczeniu  z deklaracji właścicieli nieruchomości podatku śmieciowego  
musi określić  łączna kwotę w budżecie gminy  i przeprowadzić musi przetarg na 
wybór tylko jednej firmy ,która z terenu naszej gminy te odpady odbierze i 
zagospodaruje. 
Do chwili obecnej jeszcze w naszej okolicy żadna z gmin takich uchwał nie podjęła , 
wszyscy czekają na innych ,żeby mieć jakieś orientacyjne stawki opłat. 
Według tej ustawy najpierw musi Sejmik Województwa  opracować i przyjąć 
Wojewódzki Plan Gospodarki Odpadami  w terminie do 30. 06.2012 r. , ale jeszcze do 
tej pory Plan nie został przyjęty. W planie tym będzie ustalone do jakiej instalacji  
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regionalnej zagospodarowania odpadów będzie przydzielona każda Gmina. Wg 
projektu tego Planu  dla Mazowsza nasza Gmina Obryte jest przydzielona do 
instalacji regionalnej w Ostrołęce ,do której to trafia prawdopodobnie wszystkie 
odpady zebrane z naszej gminy. 
Z tych uchwał najbardziej istotna dla mieszkańców jest uchwała o 
wyborze metody ustalenia opłaty za odpady oraz ustalenie stawki opłaty. 
Ustawa ta przewidziała wybór tylko jednej z 4 wariantów dla właścicieli 
nieruchomości zamieszkałych tj 
- w przeliczeniu na jednego mieszkańca 
- w przeliczeniu na zużyta wodę 
- w przeliczeniu na powierzchnię mieszkania 
- od gospodarstwa domowego 
a dla właścicieli nieruchomości niezamieszkałych tylko jeden wariant tj. – od ilości 
pojemników na odpady . 
Przy podjęciu wyboru metody  najpierw Rada Gminy musi się określić czy do 
systemu gminnego przyjmuje tylko właścicieli nieruchomości zamieszkałych , czy 
przyjmuje wszystkich właścicieli to jest zamieszkałych i niezamieszkałych 
nieruchomości. 
A następnie dokonać wyboru jednej  metody ustalenia opłaty. 
Żeby ustalić stawki opłat  , należy wziąć pod uwagę : 
- liczbę mieszkańców zamieszkujących gminę 
- ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów, 
-koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami, 
- tworzenie i utrzymanie punktów selektywnego zbierania odpadów 
-koszty administracyjne obsługi tego systemu 
Jedno jest pewne, że w związku z wejściem nowego systemu gospodarowania 
odpadami koszty wzrosną i to dużo. 
Według rozeznania w Firmie MPK Ostrołęka są propozycje ,żeby przyjąć stawkę od 
jednej osoby miesięcznie min. 10-12 zł to by dało np. dla rodziny 4 osobowej – 40-50 
zł miesięcznie , a obecnie było przeważnie jeden pojemnik 120 litrowy – ok. 15 zł. 
I już zapewnie we wrześniu a najpóźniej w październiku muszą nasi Radni podjąć te 
uchwały.  
P.Wójt – wszyscy czekają na innych, na początku dobre jest to, że bez żadnych 
kosztów wchodzimy do instalacji Ostrołęka. To nie jest ciekawy temat dla 
samorządów. Dla którego Wójta Gminy jest to dobre. Na pewno będzie drożej niż 
jest i nie jest w interesie gminy, żeby na tym zarobić. Nie stać nas również, żeby 
dokładać do tego. Dokładamy do ścieków, do innych spraw i do śmieci będziemy 
dokładać. System jest taki, żeby uszczelnić gospodarkę odpadami i zmusić 
mieszkańców do segregacji. Czy to się uda czy nie, około 200 gospodarstw nie oddaje 
śmieci do żadnej firmy, bo nie produkują odpadów. Myślę, że produkują. Gdzie by 
nie jechał, to wszędzie leżą śmieci. Nikt nie chce określać kwoty, firma też by chciała 
jak najwięcej zarobić na tym a my chcemy jak najmniej. Od zamieszkałych 
nieruchomości musimy obligatoryjnie ustalić stawki tych opłat. Czy weźmiemy 
również nieruchomości niezamieszkałe, trzeba się zastanowić. Może od osoby 
byłoby najsprawiedliwiej,  rozważaliśmy też wariant od pojemnika. Jednak to też nie 
jest dobre rozwiązanie , bo i 4-osobowa rodzina zadeklaruje kosz 120 l i 7-8 osobowa 
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również. Mieliśmy przygotowane 3 uchwały na dzisiejszą sesję, daliśmy ten temat 
pod rozwagę radnym, państwa też informujemy o tym. Zastanowimy się nad tym, 
czekamy na reakcję innych gmin. Tak czy inaczej na pewno taniej nie będzie dla 
przeciętnego mieszkańca gminy. Te ceny od mieszkańca jednak trochę spadają , bo 
Ostrołęka mówiła najpierw 15 zł od osoby, teraz już mówi się o 9 zł plus koszty 
administracyjne (ok. 2 zł) My wszystkie wasze propozycje weźmiemy pod rozwagę i 
będziemy dalej śledzić, co się dzieje. Nikt nie chce pierwszy ustalić tych stawek. W 
planie budżetu na przyszły rok musimy ująć kwotę na to zadanie, żeby wystarczyła. 
Jak nie wystarczy, to z czego dołożymy. Pojemniki na śmieci załatwiamy we 
własnym zakresie, nikt pojemników nie daje. Jeżeli wejdzie firma z Ostrołęki, to 
można odkupić. Jest wiele niewiadomych, jest to dodatkowy wydatek w budżecie. W 
telewizji słyszy się, że twoimi śmieciami zajmie się gmina, ale zapłacą za to 
mieszkańcy. 
P.Osęka – ja mam pojemnik 120 l i gdy firma jeździ i zabiera te pojemniki, to ja 
chodzę i szukam tych śmieci, żeby nie oddać pustego pojemnika. Plastiki odbierają, 
szkło również. 
P.Wójt – może na wsi jest mniej tych śmieci niż w miastach . 
P.Dyga T. – każdy kto ma zawartą umowę z firmą na odbiór odpadów , musi ją na 6 
miesięcy przed rozwiązaniem wypowiedzieć. 1 lipca 2013 roku gmina już będzie 
zajmować się odpadami i żeby nie było takiej sytuacji, że trzeba będzie płacić 
podatek do gminy i opłatę do firmy, z którą mamy zawartą umowę. Do końca 
grudnia trzeba umowę wypowiedzieć. 
P.Postek – czy będzie jeszcze raz organizowany odbiór śmieci typu : lodówek, 
telewizorów, komputerów. Ludzie zgłaszali do mnie, że nie wiedzieli o takiej zbiórce 
śmieci. Prosiłbym, żeby jeszcze raz zorganizować taką zbiórkę śmieci i dać jakiś 
dłuższy termin, żeby wszyscy byli poinformowani. 
P.Wójt – to było bodajże 9 czerwca i było ogłoszone, że w Obrytem , Zambskach i w 
Sokołowie taka zbiórka będzie. Na sesji dawałem ulotki informacyjne, do mnie też 
ludzie przychodzili, że nie zdążyli oddać. 
P.Linka – żadnych informacji nie było na sesji. 
P.Wójt – inne rzeczy to Pani słyszy jak Wójt coś mówi, to Pani nie słyszy. 
P.Linka – ja słucham Pana Wójta bardzo uważnie. 
P.Wójt – wszyscy wiedzieli , było mówione na sesji. 
P.Przew.RG – w protokole jest zapisane, że taka informacja była. 
P.Wójt – odnajdę tą firmę i poproszę, żeby jeszcze raz taką zbiórkę zorganizowali. 
P.Chmiel – w sklepie u mnie było ogłoszenie w tej sprawie. Na sesji było mówione. 
P.Wiśniewski – myślę, że najlepiej byłoby, żeby Wójtowie z całego powiatu zebrali 
się i ustalili jednakową stawkę za odbiór tych odpadów. 
P.Przew.RG – dla gminy to jest duży problem, ponieważ firmie za odbiór trzeba 
będzie zapłacić a ściągnąć te należności od wszystkich mieszkańców będzie bardzo 
ciężko. Wiemy, jak jest z płatnościami za wodę i ścieki. Będziemy jednak musieli ten 
problem rozwiązać. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na  2012 r. .   
  
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
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P.Skarbnik – przedstawiła uzasadnienie do zmian w budżecie na 2012 rok. 
P.Skarbnik –Dochody budżetu po zmianach wynoszą   14.071.277,95 zł, wydatki po 
zmianach wynoszą 15.310.540,44 zł. Deficyt budżetu stanowi kwotę 1.239.262,49 zł, 
który będzie  pokryty  przychodami  pochodzącymi z wolnych środków . Przychody 
budżetu w wysokości  700.000 zł (obligacje – 500.000 zł i wolne środki 200.000,00 zł ) 
przeznacza się rozchody w wysokości 700.000 zł (na spłatę wcześniejszych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych) .Zmienia się również limit 
zobowiązań z tytułu emisji papierów oraz kredytów i pożyczek z 700.000 zł na 
500.000 zł 
P.Wójt - odprawy nauczycieli my wypłacimy we wrześniu i wystąpimy z wnioskiem 
o refundację  do Ministerstwa Finansów . W poprzednich 3 latach zwracali w 100%, 
ile będzie teraz nie wiemy. Dobrze, jak to byłoby 100%.  
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej  uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przew.RG poprosił P.Skarbnik o odczytanie  uchwały w w/w sprawie. 
 
Przew.RG – pan mecenas podpowiada, że nie ma potrzeby jeszcze raz tego czytać, 
jeżeli było przedstawione  przez Panią Skarbnik. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXI/121/2012 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 
na 2012 r.  została podjęta. 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte . 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Skarbnik – w związku ze zmianą Uchwały Budżetowej zmienia się również 
Wieloletnia Prognoza Finansowa. 
Zmienia się WPF w zakresie zgodności wyniku budżetu i związanych z nim kwot 
przychodów. Zmienia się zakres obowiązywania WPF, skraca się go do 2028 roku. 
Dokonuje się zmniejszenia planowanej kwoty przychodów z tytułu emisji obligacji 
komunalnych o kwotę 200.000 zł.Planuje się spłatę rozchodów na 2012 r. z emisji 
obligacji komunalnych w wysokości 500.000 zł oraz 200.000 zł z wolnych środków. 
Planowany wykup emisji obligacji komunalnych  na pokrycie zobowiązań z lat 
ubiegłych przypada w roku 2016. 
P.Przew.RG –proszę Przewodniczących Komisji o opinie  w sprawie projektu 
uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem  uchwały. 
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem  uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem  uchwały. 
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P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również jest za podjęciem tej uchwały. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
 
P.Przew.RG odczytał  uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych(100% obecnych). 
 
Uchwała Nr XXI/122/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Obryte  została podjęta. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Obryte na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P.Wójt – ustawa z 5.01.2011 r. wprowadza zmiany w Kodeksie Wyborczym polegające 
na tym, że gminę dzieli się na okręgi jednomandatowe. Do 1998 roku był taki 
podział. Liczba radnych zostaje bez zmian czyli 15 przy liczbie mieszkańców 4950. 
Radni otrzymali projekt uchwały z tym nowym podziałem. Uchwała została 
uzgodniona z Komisarzem Wyborczym w Ciechanowie. Wszystkie okręgi będą 
jednomandatowe. Zmieni się tylko w okręgach, gdzie było 2 czy 3 radnych czyli w 
Obrytem, Psarach, Zambskach i Gródku.  
P.Przew.RG –tam , gdzie jest 2-3 radnych w wiosce, to zostało podzielone. Proszę 
Przewodniczących Komisji o stanowiska w sprawie tej uchwały. 
P.Mroczkowski Wł.- Komisja Oświaty jest za podjęciem tej uchwały.  
P.Kisiel – Komisja ds. Rolnictwa jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Borczyński – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Oleksa – Komisja Budżetowo-Gospodarcza również  jest za podjęciem tej uchwały. 
P.Łach – mówiłem na komisjach i teraz mówię, że w Gródku Nowym jest dobrze, 
natomiast gródek rządowy jest źle, bo kawałek Gródka Rządowego od Państwa 
Dudzik do Państwa Fornalskich jest wydzielony do Gródka Rządowego, co idzie w 
kierunku Sadykrza. Było mówione, że sołectw się nie dzieli a tu zostało podzielone. 
P.Wójt – uchwała była konsultowana z Komisarzem Wyborczym, nie miał żadnych 
uwag i uważam, że jest dobrze. 
P.Skoczylas – Pan Wójt mówił o ustawie z 2011 r., czy ta ustawa narzuca nam taki 
obowiązek, żeby dzielić na te okręgi. 
P.Wójt – mamy termin do końca października tego roku. 
Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny był przeciw. 
 
Uchwała Nr XXI/123/2012 w sprawie podziału Gminy Obryte na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym została podjęta. 
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Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/3/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r.  w sprawie powołania Przewodniczących stałych 
Komisji Rady Gminy. 
 
P.Przew.RG – chcę wyjaśnić, że do tej pory byłem Przewodniczącym Komisji 
Budżetowo-Gospodarczej i Planowania Przestrzennego , złożyłem z tej funkcji 
rezygnację i dlatego jest potrzeba, żeby wybrać nowego Przewodniczącego tej 
komisji. Na komisjach był ten temat omawiany, byli zgłaszani kandydaci. Dzisiaj 
musimy to zatwierdzić poprzez podjęcie uchwały. Proszę o zgłaszanie kandydatów 
na przewodniczącego tej komisji. 
P.Borczyński – Paweł Falba. 
P.Przew.RG – czy Pan Falba się zgadza. 
P.Falba – tak. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
Za podjęciem uchwały w sprawie powołania  na Przewodniczącego Komisji 
Budżetowo-Gospodarczej i Planowania Przestrzennego w osobie Pana Pawła Falby 
głosowało 13 radnych (100%). 
P.Przew.RG.- gratuluję Panu Falbie wyboru na Przewodniczącego Komisji. 
 
Uchwała Nr XXI/124/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr II/3/2010 Rady Gminy 
Obryte z dnia 14 grudnia 2010 r.  w sprawie powołania Przewodniczących stałych 
Komisji Rady Gminy została podjęta 
 
Ad.14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie było interpelacji i zapytań. 

Ad.15. Wolne wnioski i informacje. 

P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom:                                                      
P.Łojek – ja zgłaszałem na komisji tą drogę gminną Gródek-Cygany i tablicę 
informacyjną na Sokołowo.                                                                                            
P.Wójt – jeżeli chodzi o drogę gminną, to mamy jeszcze trochę masy bitumicznej, to 
uzupełnimy. Tablica informacyjna to temat nowy.                                                   
Chciałem zaprosić wszystkich mieszkańców na dożynki gminne, to jest nasze 
wspólne święto. Wójt, radni i pracownicy gminy organizują takie święto w 
podziękowaniu za waszą ciężką pracę. Będzie podobnie jak w ubiegłym roku, 
poczęstunek dla wszystkich, różne stoiska, regionalne wyroby, występy 
młodzieżowej ochotniczej straży pożarnej , poświęcenie domu kultury w Sadykrzu. 
Dożynki odbędą się 2 września o godz. 11.30. Zapraszam bardzo serdecznie 
delegacje z wieńcami dożynkowymi. Było ogłaszane wcześniej, żeby wszyscy 
wiedzieli wcześniej.                                                                                                
P.Przew.RG – ja również bardzo serdecznie wszystkich państwa zapraszam na te 
dożynki, weźcie swoje rodziny i przybądźcie do Sadykrza.                                    
P.Wójt – dla radnych, sołtysów i zaproszonych gości będzie skromny obiad w tym 
nowym budynku domu kultury.                                                                           
P.Skoczylas – jakie jest wynagrodzenie za wieniec dożynkowy.                             
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P.Wójt – nie mniej jak w ubiegłym roku.                                                             
P.Borczyński – ta droga na Ciółkowo jest zablokowana przez 2 miesiące. Trzeba coś z 
tym zrobić. Drzewa w Gostkowie zagrażają bezpieczeństwu, gałęzie się obłamują, 
może dojść do nieszczęścia.                                                                                              
P.Wójt – przed odpustem w Sokołowie odwiedziła mnie pani sołtys Kruszewska      
w tej sprawie, bo tam może dojść do tragedii. Od razu zainterweniowałem 
telefonicznie, ale nie pomogło, więc zadzwoniłem do starosty, żeby poprosił 
dyrektora zarządu dróg i żeby wspólnie ten temat rozwiązać. Oświadczyli, że 
dopiero we wrześniu będzie to usunięte, bo jeżeli Wójt obłożyłby  boki płytami, to 
oni by czegoś dosypali. Powiat chce, żeby partycypować w kosztach ich zadań. 
Czekamy więc do września, ale to wygląda okropnie.                                                   
Poza tym Zarząd Dróg Powiatowych na swoich drogach postawił znaki zakazu 
ograniczające tonaż samochodów do 10 ton. Jeżeli ktoś chce przewozić ciężary 
większe, musi do nich się zarejestrować, zgłosić to i zapłacić złotówkę od tony, więc 
przewoźnicy unikają jazdy po tych drogach i jeżdżą naszymi drogami i je niszczą. 
My też zamówiliśmy takie znaki i na swoich drogach je postawimy. 

Ad.16. Zakończenie obrad. 
 
Godz. 15.15 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie  XXI Sesji 
Rady Gminy Obryte. 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          /Krzysztof Oleksa/ 
 


